

SKÁLMÖLD

Ýdalir

18.08.2023

Icelandic Viking metal giants worship the heritage of Norse mythology!

After reigning in the metal scene for almost 15 years, Viking metal giants **SKÁLMÖLD** will unveil their highly anticipated sixth studio album, *Ýdalir*, on August 18, 2023 via Napalm Records. With their first record in five years, the Icelandic six-piece are bound to exceed all expectations – inspired by several Icelandic sagas and Norse mythology, such as the poem *Grímnismál*. Starting off with soothing opener “Ýr”, gentle acoustic guitar and organs are the calm before the storm. Catapulted to a dwelling owned by the god Ullur, the unsettled “*Ýdalir*” builds with its hypnotizing guitar rhythms and galloping drum sounds, building a solid ground for ominous and dark growls. Carried by a breathtaking guitar solo, strident growls alternate with clean vocals, delivering the message of “*Ratatoskur*”. Followed by chant-like song “*Verðandi*”, **SKÁLMÖLD** present an unforgettable track, with catchy guitar and oboe-driven details! While the first half of the track is dominated by the heaviest of folk and death metal elements, strong vibrations of growls subside with the sound of the ocean and fragile organ melodies. Based on Norse mythology, the sister “*Skuld*” makes up a trio of Norns, responsible for deciding the fate of people. Remarkable clean tenor vocals guide through the mystic mood, breaking up the heavy horizon with a fast-paced guitar solo and underlined by eerie bass lines. Closing the album, the stunning ten-minute track “*Ullur*” invites the listener into a colorful journey of melodic folk metal. Accompanied by roaring fire, the lyrics conform to some of the Old Norse poetic forms and create a magnificent interaction of oboe and keyboard elements, while the catchy guitar riff rises dramatically with the more eerie-like harmonies, providing a cinematic, epic ending. With *Ýdalir*, **SKÁLMÖLD** showcases a blend of both ancient and modernized cultural heritage, and connects precious sagas with thrilling black metal elements while folk metal melodies give them an enigmatic touch.

Die Viking Metal Giganten SKÁLMÖLD auf den Spuren der nordischen Mythologie

Mit *Ýdalir* blicken die Viking Metal Größen **SKÁLMÖLD** auf die Veröffentlichung ihres sechsten Studioalbums, das am 18. August 2023 via Napalm Records erscheint. Ihr erstes Studioalbum seit fünf Jahren ist von dem nordischen Gedicht *Grímnismál*, einer berühmten Sage aus ihrer Heimat Island, inspiriert. Die Band begeistert nicht nur Fans bei Festivalauftritten wie auf dem Wacken Open Air, auch der isländische Präsident Guðni Th. Jóhannesson unterstützt die Band und ist sogar im Vorwort ihres offiziellen Buches *The Saga Of Skálmöld* (2021) verewigt. Wie die Ruhe vor dem Sturm wiegt der Album-Opener „Ýr“ die Hörer mit seichten akustischen Melodien in Sicherheit, bevor es in das ungestüme „*Ýdalir*“ übergeht. Hypnotisierende Gitarrenrhythmen bilden gemeinsam mit donnernden Drums eine solide Basis während Growls den Boden zum Beben bringen. Getragen von einem exzellenten Gitarrensolo, duellieren sich auf „*Ratatoskur*“ schrille Growls mit cleanen Vocals. Der eingängige Track „*Verðandi*“ lädt die Hörer dagegen sofort zum Mitsingen ein. Mitreißende Folk- und Death-Metal-Elemente unterstützen die dominierende Oboen-Melodie, die sich wie ein roter Faden durch den gesamten Song hinweg zieht, bevor sie sich in Orgelarrangements und Meeresrauschen verliert. Basierend auf der nordischen Mythologie thematisiert „*Skuld*“ die Schwesternschaft des Nornen Trios, das über das Schicksals der Menschen entscheidet, was **SKÁLMÖLD** mit düsteren Bass- und Gitarrenmelodien illustrieren. Den Abschluss des Albums bildet das abwechslungsreiche Stück „*Ullur*“, das den Hörer auf eine zehninütige mystische Reise mitnimmt, bei der eingängige altnordische Verse vom Zusammenspiel

von Oboe und Keyboardarrangements untermalt werden. Mit *Ýdalir* liefert die Viking Metal Instanz **SKÁLMÖLD** auf ihrem neuen Album erneut mystische Momente, die sie auf diesjährigen Festivalauftritten wie dem Wacken Open Air oder dem Summer Breeze unter Beweis stellen werden.